
Protokół Nr XXI/2020
z sesji Rady Miejskiej w Tykocinie

z dnia 06 marca 2020 r.

XXI Sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 
Miejskiego w Tykocinie pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej.

W obradach  udział  wzięli  radni,  zaproszeni  goście  oraz  pracownicy obligowani  z
urzędu, według list załączonych do protokołu.
 
Do punktu 1 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Renata  Kamińska  przywitała  przybyłych  na  sesję
radnych,  pracowników  urzędu  oraz  zaproszonych  gości.  Stwierdziła,  że  ilość  radnych
obecnych  na  sesji,  zapewnia  regulaminowe  quorum  do  podejmowania  prawomocnych
uchwał. Obrady rozpoczęto o godz. 10.00. Stan radnych 15, obecnych 14.

Do punktu 2 porządku obrad

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany 
zmieniony porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

W zarządzonym głosowaniu  jawnym za  przyjęciem porządku  obrad  głosowało  15
radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco:

Porządek obrad:

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok

2020.
5. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Tykocin na lata 2020-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat
zobowiązań.

6. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie zmiany herbu,  sztandaru  i  ustanowienia
flagi,  flagi  stolikowej,  baneru,  łańcucha  burmistrza  Tykocina,  łańcucha
przewodniczącego  Rady  Miejskiej,  i  pieczęci  Gminy  Tykocin  oraz  zasad  ich
używania.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Białostockiemu.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Białostockiemu  na  dofinansowanie  zadania  „Przebudowa  z  rozbudową  drogi
powiatowej Nr 1374B na odcinku Łaziuki - Krosno”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji wspólnej
obsługi przez Urząd Miejski w Tykocinie.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace
konserwatorskie  i  restauratorskie  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków
położonym na terenie gminy Tykocin.



11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie
funduszu sołeckiego w 2021 roku.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza.
13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej

umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

14. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnej
umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

15. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnej
umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

16. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnej
umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

17. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnej
umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

18. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnej
umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

19. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnej
umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

20. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnej
umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na  okres
powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

21. Sprawozdanie z realizacji  ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r.  o wspieraniu rodziny i
systemie pieczy zastępczej za 2019 r.

22. Sprawozdanie  z  działalności  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w
Tykocinie za 2019 rok.

23. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2019.
24. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Tykocin na lata 2018 –
2022 za 2019 r.

25. Sprawozdanie Burmistrza Tykocina z działalności w okresie międzysesyjnym.
26. Interpelacje i zapytania radnych.
27. Wolne wnioski i informacje. 
28. Zakończenie sesji.



Do punktu 3 porządku obrad

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się o przyjęcie protokołu
z XX Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XIX nadzwyczajnej
Sesji Rady Miejskiej głosowało 14 radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 4 porządku obrad

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z prośbą do Skarbnik
Pani Doroty Sadowskiej i omówienie projektu uchwały. 
Skarbnik Pani Dorota Sadowska nadmieniła, że w uchwale zmieniła się wysokość dochodów i
wydatków po zmianach o kwotę 14 846 zł,  wynika to z tego, że otrzymaliśmy dotację na
przeprowadzenie wyborów, stąd kwota została ujęta w budżecie. 
Zwiększa się dochody:
- o środki w wysokości 465.129 zł z Funduszu Dróg Samorządowych,
- o podatek VAT, który zostanie odliczony od inwestycji pn. Wdrożenie rozwiązań z
zastosowaniem OZE w Gminie Tykocin – 106.764 zł,
- o środki unijne na realizację inwestycji pn. Wdrożenie rozwiązań z zastosowaniem OZE w
Gminie  Tykocin  (będą  montowane panele  fotowoltaiczne  na  Zespole  Szkół  w Tykocinie,
Szkole  Podstawowej w Radulach,  na hydroforniach oraz  przy  oczyszczalni  –  950.000 zł,
kwota stanowi płatność zaliczkową.
Zwiększa się plan wydatków budżetowych:
- o kwotę 30.000 zł na pomoc finansową Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie prac
geodezyjnych,  związanych  z  modernizacją  ewidencji  gruntów  i  budynków  oraz
opracowaniem mapy zasadniczej dla obrębów: Jeżewo Stare, Radule i Rzędziany,
- o wydatki inwestycyjne na przebudowy dróg – 465.129 zł, na „Przebudowa drogi gminnej
Nr 105481B na odcinku od miejscowości Sawino do granicy z Gminą Choroszcz” i
„Przebudowa drogi gminnej, ulicy Kombatantów w Tykocinie”, środki pochodzą z Funduszu
Dróg Samorządowych,
- o kwotę 128.000 zł na funkcjonowanie urzędu miejskiego, w tym o 100.000 zł na
wynagrodzenia pracowników, zwiększenie wynika z wypłaty w styczniu odprawy, która
planowana była do wypłaty w 2019 roku oraz na zatrudnienie sekretarza gminy. 
- zwiększa się o kwotę 200.000 zł wydatki bieżące związane z remontem pomieszczeń szkoły
przeznaczonych na przedszkole i jednocześnie zmniejsza się o 100.000 zł wydatki
inwestycyjne związane z przebudową części budynku szkoły przeznaczonej na przedszkole,
- o kwotę o 16.728 zł na przeciwdziałanie alkoholizmowi, o środki pozostające z wykonania
wydatków za 2019 rok, 
- o kwotę 1.282.941 zł na realizację inwestycji pn. Wdrożenie rozwiązań z zastosowaniem
OZE w Gminie Tykocin, z planowanych środków zostaną zamontowane panele
fotowoltaiczne na budynkach szkół w Tykocinie i Radulach, na działce stacji uzdatniania
wody w Tykocinie, hydroforniach w Sierkach i Bagienkach oraz na działce oczyszczalni
ścieków w Tykocinie,
- o kwotę 20.000 zł z przeznaczeniem na opracowanie dokumentacji do projektu pn. Budowa
targowiska „Mój Rynek” w Tykocinie wraz z parkingiem i niezbędną infrastrukturą, na
dofinansowanie realizacji inwestycji zostanie złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/126/2020 Rady

Miejskiej  w Tykocinie z  dnia 06 marca 2020 r.,  w sprawie zmian w budżecie gminy
Tykocin na 2020 rok, głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta większością głosów.

 



Do punktu 5 porządku obrad

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z prośbą do Skarbnik
Pani Doroty Sadowskiej i omówienie projektu uchwały. 

Skarbnik Pani Dorota Sadowska  nadmieniła, że w wykazie przedsięwzięć dodano 3
przedsięwzięcia, które będą realizowane w 2021 i 2022 roku i an które będą złożone wnioski
o  dofinansowanie,  tj.  Przebudowa z  rozbudową budynku  przy  ul.  Złotej  12-  wniosek do
Funduszy Norweskich; Budowa targowiska „Mój Rynek w Tykocinie” wraz z parkingiem;
razem  z  Powiatem  Białostockim  realizowana  będzie  inwestycja  przebudowa  drogi
Łaziuki-Krosno.  W  wyniku  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  został  zaplanowany  do
zaciągnięcie kredyt w 2021 roku w wysokości  800 000 zł. Zadłużenie na koniec 2020 roku
wyniesie 7 630 000 zł, co stanowi 24% planowanych dochodów, a w 2021 roku zadłużenie
będzie wynosić 7 430 000 zł, co stanowi 23% planowanych dochodów.

Przewodnicząca Renata Kamińska odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/127/2020 Rady

Miejskiej  w  Tykocinie  z  dnia  06  marca  2020  r.,  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Tykocin na lata 2020-2029 wraz z prognozą kwoty długu i
spłat zobowiązań, głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 6 porządku obrad

Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się do Pana Wojciecha Cymbalisty z prośbą
o omówienie uchwały. 

Pan  Wojciech  Cymbalisty  powiedział,  że  główną  przyczyną  przedłożenia  projektu
uchwały  jest  niezgodność  funkcjonującego  do  tej  pory  herbu  z  zasadami  heraldyki.  Nad
ostatecznym  kształtem  całego  projektu  obradowała  Komisja  Heraldyczna.  Pokrótce  Pan
Wojciech Cymbalisty omówił i pokazał wszystkie załączniki do treści przedłożonego projektu
uchwały (herb, sztandar, flaga, baner, łańcuchy, pieczęcie). 

Radny Emil Wesołowski zwrócił się z pytaniem o koszt opracowania. Pan Wojciech
Cymbalisty  odpowiedział,  że  opracowanie  kosztowało  9  000  zł  brutto  (stawka  była
negocjowana z racji tego, że Tykocin ma bardzo wiele źródeł historycznych). Dodatkowo Pan
Wojciech Cymbalisty dodał, że herb oraz insygnia pozwolą na to, aby Tykocin wyróżniał się
dalej, ponieważ w tej chwili na Podlasiu niewiele gmin bądź powiatów posiada herby zgodne
z  zasadami  Polskiej  Heraldyki,  natomiast  flagi  i  sztandary  są  w  znacznej  większości
nieuchwalone, ewentualnie jeżeli są to są w znacznej mierze niezgodne z zasadami heraldyki. 

Przewodnicząca Renata Kamińska odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/128/2020 Rady

Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r.,  w sprawie  zmiany herbu, sztandaru i
ustanowienia flagi,  flagi  stolikowej,  baneru,  łańcucha burmistrza Tykocina,  łańcucha
przewodniczącego Rady Miejskiej, i pieczęci Gminy Tykocin oraz zasad ich używania,
głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 7 porządku obrad

Przewodnicząca Rady Miejskiej  zwróciła  się  z  pytaniem czy są  pytania dotyczące
treści projektu uchwały. Radni nie mieli pytań, po czym Przewodnicząca Renata Kamińska
odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/129/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Białostockiemu, głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.



Do punktu 8 porządku obrad

Przewodnicząca Rady Miejskiej  zwróciła  się  z  pytaniem czy są  pytania dotyczące
treści projektu uchwały.

Burmistrz Tykocina Mariusz Dudziński dodał, że w momencie, kiedy na terenie danej
Gminy  jest  robiona  droga  powiatowa  to  50%  kosztów  w  opracowaniu  dokumentacji
projektowej  ponosi  Gmina  a  50% kosztów  ponosi  Powiat.  W związku  z  tym,  że  mamy
Fundusz Dróg Samorządowych, tj. 50% kosztów budowy takiego odcinka pokrywany jest z
FDS, a drugie 50 % jest dzielone (25% Powiat i 25% Gmina). Prawdopodobnie jeszcze w tym
roku zostanie zrobiony ten odcinek drogi, z kolei płatność nastąpi w roku następnym.  

Przewodnicząca Renata Kamińska odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/130/2020 Rady

Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie w sprawie udzielenia pomocy
finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  dofinansowanie  zadania  „Przebudowa  z
rozbudową drogi  powiatowej Nr 1374B na odcinku Łaziuki – Krosno”, głosowało 14
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 9 porządku obrad

Burmistrz  Tykocina  Mariusz  Dudziński  powiedział,  że  chodzi  tutaj  o  jednostkę
podległą (Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tykocinie. W związku
z tym, że zmieniły się przepisy,  min. RODO oraz sprawy kadrowe, (na chwilę obecną w
GZGKiM w Tykocinie  działają  4  ekipy  –  I  ekipa  zajmuje  się  aktualnie  pracami  w  przy
remoncie  w  szkole,  II  ekipa  drogowa,  III  ekipa  zajmuje  się  sprawami
wodno-kanalizacyjnymi,  IV  ekipa  zajmuje  się  bieżącą  obsługą,  jeżeli  chodzi  o  czystość
Tykocina. W związku z tym w ramach oszczędności wprowadza się wspólną organizację, by
nie zatrudniać kolejnych osób. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Tykocinie odczytała  projekt uchwały.  Radni  nie
wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/131/2020 Rady
Miejskiej  w  Tykocinie  z  dnia  06  marca  2020  r., zmieniającej  uchwałę  w  sprawie
organizacji  wspólnej obsługi przez Urząd Miejski  w Tykocinie,  głosowało 14 radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 11 porządku obrad

 Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  zwróciła  się  z  pytaniem  do
zgromadzonych na sali, czy są pytania dotyczące projektu uchwały. Nikt nie wniósł pytań.
Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński nadmieniając fakt, że na ostatnim posiedzeniu
Komisji Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się burzliwa debata dotycząca niewyodrębniania
funduszu sołeckiego. Na terenie Gminy Tykocin są 34 sołectwa, w momencie, kiedy na każdą
Gminę wyodrębniony by został fundusz sołecki, na każde sołectwo przypadałaby kwota około
8-10  tys.  zł.  W związku  z  tym,  że  nie  są  to  duże  kwoty,  za  które  można  zrealizować
inwestycję  w  danym  sołectwie,  stąd  decyzja radnych  na  posiedzeniu  Komisji,  by  kwotę
zabezpieczoną  w  funduszu  sołeckim  w  większej  kwocie  przeznaczyć  na  konkretną
inwestycję,  np.  stacja  uzdatniania  wody,  która zasila  kilka  miejscowości.  Dodatkowo Pan
Burmistrz dodał, że na terenie Gminy Tykocin znajdują się jeszcze stacje uzdatniania wody,
które  należy  przebudować.  Obecnie  przebudowywana  jest  SUW  w  Jeżewie,  kolejną
inwestycją będzie SUW w Sierkach, na które dofinansowanie już Gmina dostała. Jest również
projekt  połączenia  2  okręgów  wodociągowych  (Stelmachowo i  Sierki).  Zużycie  wody  w



Stelmachowie jest stosunkowo niskie w stosunku do całego okręgu Sierk, a więc SUW w
Sierkach zaopatrzy mieszkańców Stelmachowa. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/133/2020 Rady

Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie sprawie niewyrażenia zgody
na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego  w  2021  roku. głosowało  14  radnych.  Uchwała
została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 12 porządku obrad

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie powiedziała, że w projekcie uchwały chodzi o
dodatek stażowy w wysokości 8%, który nie został uwzględniony do tej pory i jest to kwota
368 zł. Burmistrz Mariusz Dudziński powiedział, że dopiero teraz dostarczył zaświadczenie z
poprzedniej pracy z Policji, kwota dodatku do wynagrodzenia brutto to 368 zł, netto jest to
kwota 260zł. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/134/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia  06 marca 2020 r., w sprawie  wynagrodzenia Burmistrza,
głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Burmistrz Mariusz Dudziński podziękował wszystkim radnym za podjęcie uchwały i
wyjaśnił,  że  były  to  podane  kwoty  brutto,  aktualnie  wynagrodzenie  Burmistrza  będzie
wynosić po doliczeniu dodatku około 6400 zł netto. 

Do punktu 10 porządku obrad

Głos zabrał Ksiądz Proboszcz Jarosław Stefaniak nadmieniając fakt, że w tym roku
kończy  się  projekt  z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  oraz  trwają  prace  przy
rozbudowie  cmentarza.  Aktualnie  na  dokumentację  rozbudowy  cmentarza  w  Tykocinie
zostało  wydane  około  40  tys.  zł.  I  blisko  około  80  tys.  zł  na  prace  już  rozpoczęte  przy
cmentarzu,  aktualnie są to  prace wykonywane przy drenażu (najgłębsza część inwestycji).
Wniosek,  który  został  złożony  dotyczy  precyzyjnie  przestrzeni  konserwacji  zabytków  w
przestrzeni historycznej. W tym roku będą to prace wykonane za około 2 100 000 zł, wkład
własny  Beneficjenta  to  około  300  000  tys.  zł,  zostało  to  uzupełnione  zdobytą  dotacją  z
Ministerstwa  Kultury,  która  będzie  przeznaczona  na  rozpoczęcie  prac  przy  organach
kościelnych,  gdyż  organy  i  ambona  nie  wchodziły  w  skład  Regionalnego  Programu
Operacyjnego.  Ksiądz Proboszcz Jarosław Stefaniak zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej
o życzliwe spojrzenie na wniosek, który pomaga w konstruowaniu budżetu i prac na ten rok.
Prace muszą zostać zakończone do 30 listopada b.r. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  decyzją  Komisji
Rady Miejskiej kwota dotacji została ustalona na 80 000 zł, a wnioskowana była na 100 000
zł

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/132/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie udzielenia dotacji z budżetu
gminy na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru
zabytków położonym na terenie gminy Tykocin, głosowało 14 radnych. Uchwała została
podjęta jednogłośnie.

Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła 15-to minutową przerwę. 



Burmistrz zwrócił się z prośbą do Państwa sołtysów o pozostanie po sesji na spotkanie
odnośnie scaleń gruntów w poszczególnych miejscowościach. 

Do punktu 13 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zwróciła  się  z  prośbą  do  Pani  Marty  Okuły  o
omówienie projektu uchwały. 

Pani Marta Okuła powiedziała, ze uchwala ta, jak i 7 kolejnych uchwał ma taką samą
treść, różnią się jedynie tym, że podmiotem danej uchwały są inni dzierżawcy, a dotyczy ta
uchwała terenów pod budynkami handlowymi na Placu Stary Rynek w Tykocinie. Niebawem
kończą się umowy dzierżawy w różnym terminie dla różnych dzierżawców. W związku z tym
podpisanie kolejnej umowy bez przetargu wymaga zgody Rady na okres powyżej 3 lat, stąd
przedłożenie projektu uchwał oddzielnie dla każdego dzierżawcy.  Uchwała mówi o tym, że
wyraża  się  zgodę  na zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej
własność  Gminy  Tykocin  na  okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o
wyrażeniu  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy
dzierżawy. 

Radny Emil Wesołowski zwrócił się z pytaniem czy opłata za lokal będzie miesięczna
czy roczna. Pani Marta Okuła odpowiedziała, że będzie to opłata roczna, z tego tytułu, że jest
to umowa dzierżawy, a w tym przypadku praktykuje się, że czynsz jest pobierany w rocznych
okresach rozliczeniowych.  Treść umowy z każdym dzierżawcą, w tym przypadku projekt
takiej  umowy  nie  został  jeszcze  sporządzony,  będzie  opracowywany  i  przedłożony  do
zapoznania,  ponieważ warunki  takiej  umowy zostaną  do  dyspozycji  Burmistrza  –  organu
wykonawczego. 

Burmistrz Mariusz Dudziński dodał, że stosownie do obrad Komisji Rady Miejskiej,
która odbyła się ostatnio, to co Państwo Radni sugerowali i przedkładali jako warunki, które
powinny zawrzeć się w umowie będą, końcowy projekt umowy dzierżawy zostanie do wglądu
przedłożony.  W dzisiejszej  uchwale  zawarty  jest  tylko  czaso-okres trwania takiej  umowy.
Burmistrz ma możliwość przedłużenia umowy dzierżawy w momencie, kiedy nie przekracza
3 lat, a łącznie w tych przypadkach jest większa ilość lat, gdyż dzierżawcy do tej pory mieli
wydzierżawione na 29 lat i ta umowa też będzie dłuższa niż na 3 lata, stąd potrzebna uchwała
Rady. Pozostałe szczegóły umowy zostaną jeszcze przedstawione. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.
W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/135/2020 Rady

Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 14 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  uchwała  dotyczy
terenu  pod  budynkiem  Nr  2,  zlokalizowanym  na  działce  o  nr   1822/2,  po  czym
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/136/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na



odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 15 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  uchwała  dotyczy
terenu  pod  budynkiem  Nr  3,  zlokalizowanym  na  działce  o  nr   1822/2,  po  czym
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/137/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 16 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  uchwała  dotyczy
terenu  pod  budynkiem  Nr  4,  zlokalizowanym  na  działce  o  nr   1822/2,  po  czym
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/138/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 17 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  uchwała  dotyczy
terenu  pod  budynkiem  Nr  5,  zlokalizowanym  na  działce  o  nr   1822/2,  po  czym
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/139/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 18 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  uchwała  dotyczy
terenu  pod  budynkiem  Nr  6,  zlokalizowanym  na  działce  o  nr   1822/2,  po  czym
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/140/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.



Do punktu 19 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  uchwała  dotyczy
terenu  pod  budynkiem  Nr  7,  zlokalizowanym  na  działce  o  nr   1822/2,  po  czym
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/141/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 20 porządku obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie  poinformowała,  że  uchwała  dotyczy
terenu  pod  budynkiem  Nr  8,  zlokalizowanym  na  działce  o  nr   1822/2,  po  czym
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXI/141/2020 Rady
Miejskiej w Tykocinie z dnia 06 marca 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie
kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Tykocin  na
okres  powyżej  3  lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą  oraz  o  wyrażeniu  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  głosowało
14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 21 porządku obrad 

Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani  Cecylia  Zalewska powiedziała,  że ustawa o
wspieraniu rodziny i  systemu pieczy zastępczej  nakłada  na  Kierownika Ośrodka Pomocy
Społecznej przedłożenia radnym informacji z realizacji tej ustawy. Radni nie mieli pytań.

Do punktu 22 porządku obrad 

Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani Cecylia Zalewska powiedziała, że sprawozdanie
z  działalności  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Tykocinie  jest  bardzo
obszerne, gdyż działalność Ośrodka jest również obszerna.  Radni nie mieli pytań. 

Do punktu 23 porządku obrad 

Odnośnie  sprawozdania  z  działalności  Zespołu  Interdyscyplinarnego  za  rok  2019,
Kierownik  MGOPS  w  Tykocinie  Pani  Cecylia  Zalewska  powiedziała,  że  ustawa  o
przeciwdziałaniu  przemocy  nakłada  obowiązek  przedłożenia  informacji  z  działalności.
Zespół  interdyscyplinarny  jest  powołany  Zarządzeniem  Burmistrza,  składa  się  z
przedstawicieli różnych instytucji, które działają na rzecz rodziny (Przedstawiciel: Ośrodka
Pomocy Społecznej,  Gminnej Komisji  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  Policji,
Przedstawiciela Kuratorskiej Służby Sądowej do wykonywania orzeczeń w sprawach karnych
przy  Sądzie  Rejonowym w Białymstoku,  Poradni  Zdrowia  w Tykocinie,  Zespołu  Szkół  i
Przedszkola  oraz  przedstawiciela  organizacji  pozarządowej-  Przedstawiciel  CARITAS-
Dyrektor  Domu  Pomocy  i  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Tykocinie.  Celem
Zespołu  Interdyscyplinarnego  jest  przeciwdziałanie  przemocy  w rodzinie  i  podejmowanie
działań  wobec  osób,  które  są  dotknięte  przemocą,  a  także  wobec  tych  osób,  które  są
podejrzane o stosowanie przemocy w rodzinie. W 2019 roku obyła się interwencja, w wyniku



której  dziecko,  które  doznawało  przemocy  w  rodzinie  zostało  umieszczone  w  rodzinnej
pieczy  zastępczej.  Zespół  interdyscyplinarny  zbiera  się  nie  rzadziej  niż  co  3  miesiące,
natomiast  są  również  grupy  robocze,  które  składają  się  z  przedstawicieli  poszczególnych
instytucji i grupy te pracują na bieżąco ze sprawcami podejrzanymi o stosowanie przemocy i
z osobami, które doznają przemocy. Burmistrz Mariusz Dudziński zwrócił się z pytaniem o
kwoty,  które  są  przeznaczane  rocznie  na  dofinansowania  dla  osób,  które  ubiegają  się  w
Ośrodku  Pomocy  Społecznej  o  zasiłki.   Kierownik  MGOPS  w  Tykocinie  Pani  Cecylia
Zalewska odpowiedziała,  że jest to uzależnione z jakiego przepisu wynikają poszczególne
świadczenia, np. z ustawy o Pomocy Społecznej – zasiłek stały, maksymalna kwota to jest
645 zł, zasiłek okresowy maksymalnie jest uzależniony od dochodu rodziny, więc do każdej
rodziny podchodzi się indywidualnie, w zależności od sytuacji finansowej i ilości osób w
danej rodzinie - kwoty w tym przypadku są różne. Najniższy zasiłek okresowy dla  osoby
samotnie gospodarującej to jest 350,50 zł. Pani Cecylia Zalewska dodała również, że zasiłki
pomocy społecznej są regulowane ustawą i pomocy społecznej się nie odpracowuje. 
Radny Stanisław Rogalewski zwrócił się z pytaniem co to jest zasiłek pielęgnacyjny. Pani
Cecylia Zalewska odpowiedziała,  że zasiłek pielęgnacyjny przysługuje osobie z orzeczoną
niepełnosprawnością  albo osobie w wieku powyżej 75 lat bez orzeczenia z tytułu wieku.
Nawet  może  to  być  dziecko  w  szkole,  które  ma  orzeczoną  niepełnosprawność,  takie
orzeczenie wydaje Miejski Zespół do spraw orzekania o niepełnosprawności w Białymstoku.
Kwota zasiłku pielęgnacyjnego to około 215 zł a dodatek pielęgnacyjny wypłacany jest przez
ZUS bądź KRUS i jest wyższy. 

Do punktu 24 porządku obrad 

         Odnośnie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Tykocin na lata 2018 – 2022 za
2019 r.,  Pani Kierownik  MGOPS w Tykocinie Pani Cecylia Zalewska powiedziała,  że są
zobligowani do przygotowania takiego sprawozdania z programu i  realizacji.  W realizacji
celów programu biorą udział wszyscy, którzy biorą udział w przeciwdziałaniu przemocy w
rodzinie.  W  tym  sprawozdaniu  znajdują  się  informacje  o  działalności  poszczególnych
instytucji w realizacji tego programu.  Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie zwróciła
się  z  pytaniem jak działa  grupa wparcia  AA. Pani  Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani
Cecylia Zalewska odpowiedziała, że grupa wsparcia znajduje się przy Parafii i skupia osoby
które chcą i wymagają pomocy w sprawach związanych z abstynencją, z leczeniem. 

Do punktu 25 porządku obrad 

Burmistrz  Tykocina  Mariusz  Dudziński  powiedział,  że  w  zeszłym  roku  zostały
złożone  wnioski  do  Urzędu  Marszałkowskiego  na  odnawialne  źródła  energii  (panele
fotowoltaiczne i panele solarne). Jeden wniosek został złożony do Urzędu Marszałkowskiego
a jeden do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania Narew. W LGD Narew otrzymamy na
panele solarne dofinansowanie w wysokości około 350 000 zł.  Wysokość finansowania to
85%. Złożony został projekt do końca lutego na panele fotowoltaiczne – na rozstrzygnięcie
najprawdopodobniej  będziemy  czekać  do  sierpnia-września,  jeżeli  otrzymamy  to
dofinansowanie  to  wysokość  finansowania  będzie  wynosić  65%.  Otrzymaliśmy
dofinansowanie na zamontowanie instalacji na budynkach: (2 Szkoły, Oczyszczalnia ścieków
w Tykocinie  oraz 3 stacje  uzdatniania  wody).  Trwają  prace  wykończeniowe przy nowym
Przedszkolu, które będzie w szkole, termin oddania pierwszego skrzydła- około 30 kwietnia
b.r. tudzież 15 maja b.r. Prace porządkowo inwestycyjne zostały wykonane w Jeżewie Starym
przy  Ośrodku  zdrowia  (przygotowywane  miejscy,  by  wykonać  parking  z  ruchem



bezkolizyjnym, a także ogrodzić plac). Obecnie trwają prace przy drodze prowadzącej od
trasy  S8  do  Radul  (czyszczone  są  rowy,  wycinane  krzaki,  wywiezienie  karp,  a  także
wszystkiego  co  jest  zbędne  i  niepotrzebne),  po  czym  zostanie  usypana  kruszywem
betonowym  i  żwirem.  W ostatnim  miesiącu  złożony  został  wniosek  do  Wojewódzkiego
Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  o  zakup  auta  do  przewozu  osób
niepełnosprawnych.  Trwają  prace  projektowe  (wcześniej  były  zmiany  budżetowe)  nad
nieruchomością przy ul. Złotej 12, gdzie złożony będzie wniosek do Funduszy Norweskich,
do   Ministra  Kultury i  Dziedzictwa Narodowego o dofinansowanie na ten cel.  Wysokość
dofinansowania, którą można otrzymać to jest od 500 000 Euro 3 500 000 Euro. Jeżeli uda się
otrzymać dofinansowanie planowana jest budowa budynku na cele kulturalno- rozrywkowe.
Otrzymaliśmy zwrotną informację – podpisane  porozumienie z  Mleczarnią  w Mońkach o
wieczyste użytkowanie działki po byłej Zlewni mleka w Tykocinie. 

Do punktu 26 porządku obrad 

Brak interpelacji i zapytań Radnych. 

Do punktu 27 porządku obrad

Brak wniosków i informacji. 

Do punktu 28 porządku obrad

Wyczerpując  porządek  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Tykocinie
podziękowała wszystkim za udział w obradach Sesji, tym samym zamknęła obrady o godz.
12.30, dziękując wszystkim za przybycie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
Magdalena Trybułowska  
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	Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani Cecylia Zalewska powiedziała, że sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tykocinie jest bardzo obszerne, gdyż działalność Ośrodka jest również obszerna. Radni nie mieli pytań.
	Do punktu 23 porządku obrad
	Odnośnie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2019, Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani Cecylia Zalewska powiedziała, że ustawa o przeciwdziałaniu przemocy nakłada obowiązek przedłożenia informacji z działalności. Zespół interdyscyplinarny jest powołany Zarządzeniem Burmistrza, składa się z przedstawicieli różnych instytucji, które działają na rzecz rodziny (Przedstawiciel: Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Policji, Przedstawiciela Kuratorskiej Służby Sądowej do wykonywania orzeczeń w sprawach karnych przy Sądzie Rejonowym w Białymstoku, Poradni Zdrowia w Tykocinie, Zespołu Szkół i Przedszkola oraz przedstawiciela organizacji pozarządowej- Przedstawiciel CARITAS- Dyrektor Domu Pomocy i Środowiskowego Domu Samopomocy w Tykocinie. Celem Zespołu Interdyscyplinarnego jest przeciwdziałanie przemocy w rodzinie i podejmowanie działań wobec osób, które są dotknięte przemocą, a także wobec tych osób, które są podejrzane o stosowanie przemocy w rodzinie. W 2019 roku obyła się interwencja, w wyniku której dziecko, które doznawało przemocy w rodzinie zostało umieszczone w rodzinnej pieczy zastępczej. Zespół interdyscyplinarny zbiera się nie rzadziej niż co 3 miesiące, natomiast są również grupy robocze, które składają się z przedstawicieli poszczególnych instytucji i grupy te pracują na bieżąco ze sprawcami podejrzanymi o stosowanie przemocy i z osobami, które doznają przemocy. Burmistrz Mariusz Dudziński zwrócił się z pytaniem o kwoty, które są przeznaczane rocznie na dofinansowania dla osób, które ubiegają się w Ośrodku Pomocy Społecznej o zasiłki. Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani Cecylia Zalewska odpowiedziała, że jest to uzależnione z jakiego przepisu wynikają poszczególne świadczenia, np. z ustawy o Pomocy Społecznej – zasiłek stały, maksymalna kwota to jest 645 zł, zasiłek okresowy maksymalnie jest uzależniony od dochodu rodziny, więc do każdej rodziny podchodzi się indywidualnie, w zależności od sytuacji finansowej i ilości osób w danej rodzinie - kwoty w tym przypadku są różne. Najniższy zasiłek okresowy dla osoby samotnie gospodarującej to jest 350,50 zł. Pani Cecylia Zalewska dodała również, że zasiłki pomocy społecznej są regulowane ustawą i pomocy społecznej się nie odpracowuje.
	Radny Stanisław Rogalewski zwrócił się z pytaniem co to jest zasiłek pielęgnacyjny. Pani Cecylia Zalewska odpowiedziała, że zasiłek pielęgnacyjny przysługuje osobie z orzeczoną niepełnosprawnością albo osobie w wieku powyżej 75 lat bez orzeczenia z tytułu wieku. Nawet może to być dziecko w szkole, które ma orzeczoną niepełnosprawność, takie orzeczenie wydaje Miejski Zespół do spraw orzekania o niepełnosprawności w Białymstoku. Kwota zasiłku pielęgnacyjnego to około 215 zł a dodatek pielęgnacyjny wypłacany jest przez ZUS bądź KRUS i jest wyższy.
	Do punktu 24 porządku obrad
	Odnośnie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Tykocin na lata 2018 – 2022 za 2019 r., Pani Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani Cecylia Zalewska powiedziała, że są zobligowani do przygotowania takiego sprawozdania z programu i realizacji. W realizacji celów programu biorą udział wszyscy, którzy biorą udział w przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. W tym sprawozdaniu znajdują się informacje o działalności poszczególnych instytucji w realizacji tego programu. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie zwróciła się z pytaniem jak działa grupa wparcia AA. Pani Kierownik MGOPS w Tykocinie Pani Cecylia Zalewska odpowiedziała, że grupa wsparcia znajduje się przy Parafii i skupia osoby które chcą i wymagają pomocy w sprawach związanych z abstynencją, z leczeniem.
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